

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
STATE EDUCATIONAL INSTITUTION
SCHOOL OF BUSINESS
OF THE BELARUSIAN STATE UNIVERSITY**

Chair of Finance and Management

Master's thesis annotation

**INVESTMENT AND FINANCIAL POTENTIAL OF
ECONOMIC DEVELOPMENT IN THE PEOPLE'S
REPUBLIC OF CHINA**

CAO YIHAO

Scientific supervisor
Irina I.Krasnova
Ph.D. in Economics, Associate Professor

Minsk, 2025

Master's thesis: 87 pages, 11 figures, 15 tables, 44 sources

**INVESTMENT, FINANCIAL SYSTEM, ECONOMIC DEVELOPMENT,
FOREIGN DIRECT INVESTMENT, FINANCIAL DEEPENING, CAPITAL
MARKETS, STATE-LED INVESTMENT, INNOVATION, SUSTAINABILITY**

The aim of the master's thesis research is to analyze the investment and financial potential of economic development in the People's Republic of China, identifying key trends, theoretical foundations, and future prospects for sustaining high-quality growth.

The relevance of the master's work is driven by China's pivotal role in the global economy, where its unique blend of state-led and market-driven investment and financial strategies offers critical insights for understanding economic transformation in emerging markets. This study addresses pressing questions about sustaining China's growth amidst global uncertainties and domestic challenges, relevant to policymakers, investors, and scholars.

The object of study is the investment and financial system of China.

Subject of research is the trends, mechanisms, and strategies shaping the investment and financial potential of China's economic development from 1978 to the present and projected to 2035.

Scientific novelty of the study: the thesis synthesizes classical, neoclassical, and Chinese-specific investment and financial theories to develop a hybrid framework for analyzing China's economic model. It examines the evolution of investment structures and financial institutions from 1978 to 2024, analyzes the impact of policies like the Belt and Road Initiative, and forecasts development scenarios for 2025 – 2035, emphasizing innovation-driven and sustainable growth strategies.

The area of possible practical application of work research is the formulation of investment and financial policies for Chinese policymakers, as well as strategic insights for international investors and financial institutions engaging with China's economy.

The master's thesis is an independently carried out study.

Магистерская диссертация: 87 страниц, 11 рисунков, 15 таблиц, 55 источника

ИНВЕСТИЦИИ, ФИНАНСОВАЯ СИСТЕМА, ЭКОНОМИЧЕСКОЕ РАЗВИТИЕ, ПРЯМЫЕ ИНОСТРАННЫЕ ИНВЕСТИЦИИ, ФИНАНСОВОЕ УГЛУБЛЕНИЕ, РЫНКИ КАПИТАЛА, ГОСУДАРСТВЕННЫЕ ИНВЕСТИЦИИ, ИННОВАЦИИ, УСТОЙЧИВОЕ РАЗВИТИЕ

Целью магистерской диссертации является анализ инвестиционного и финансового потенциала развития экономики Китайской Народной Республики, выявление основных тенденций, теоретических основ и перспектив поддержания качественного роста.

Актуальность магистерской работы обусловлена ключевой ролью Китая в мировой экономике, где его уникальное сочетание государственных и рыночных инвестиционных и финансовых стратегий предоставляет важные выводы для понимания экономической трансформации в развивающихся странах. Исследование решает актуальные вопросы поддержания роста Китая в условиях глобальных неопределенностей и внутренних вызовов, что важно для политиков, инвесторов и ученых.

Объектом исследования является инвестиционная и финансовая система Китая.

Предмет исследования тенденции, механизмы и стратегии, формирующие инвестиционный и финансовый потенциал экономического развития Китая с 1978 года по настоящее время и прогнозируемые до 2035 года.

Научная новизна исследования: диссертация синтезирует классические, неоклассические и специфические для Китая инвестиционные и финансовые теории для разработки гибридной модели анализа экономической модели Китая. Она исследует эволюцию инвестиционных структур и финансовых институтов с 1978 по 2024 год, анализирует влияние таких инициатив, как «Пояс и путь», и прогнозирует сценарии развития на 2025–2035 годы, акцентируя внимание на стратегиях роста, основанных на инновациях и устойчивости.

Областью возможного практического применения исследований работы является разработка инвестиционной и финансовой политики для китайских политиков, а также стратегические выводы для международных инвесторов и финансовых учреждений, взаимодействующих с экономикой Китая.

Магистерская диссертация является самостоятельно выполненным исследованием.